
KAPITAI LUDZKI

PROTOtr<OL Z PRZEBIEGU X POSIEDZENTA
PODKOMITETU MONITORUJACEGO

PROGRAM OPERACYJNY KAPITAI, LUDZKI
WOJEWdDZTWA PODKAR?ACKIEGO

Informacje ogdlne
Spotkanie odbylo sig w siedzibie Wojew6dzkiego UrzQdu Pmcy w Rzeszowe przy ulicy
Zygmrmtowskiej 9a, w dniu 22 lutego 20 I 2 r.
W spotkaniu uczestniczy+o 24 osobyt 16 czlonk6w Podkomitetu (w tym 5 zastQpc6w - I bez
prawa do glosowarfa) oraz 7 przedstawicieli Insqtucji Podrednicz4cej: zastQpca D],rekora
WUP w Rzeszowie, 4 Kierownik6w rydzial6w merytorycznych WUP w Rzeszowie,
2 pmcownik6w WUP oraz I Seketarz PKM PO KL.
Lista uczestnik6w posiedzenia:

1. Czlonkowie Podkomitetu - Monitorujecego PO KL Wojew6dztwa Podkarpackiego:

1. Graiyna Dytko - Kierownik Wydzialu Koordynacji PO KL - Zastpca
Przewodnicz4cego Podkomitetu Monitoruj4cego PO Kl Wojew6dztwa
Podkaxpackiego,

2. Robert Bednarz +' Stowarzyszenie ,,Nizafskie Centum Rozwoju",

3. Wojciech Buczak - Przewodnicz4cy Regionu Rzeszowskiego NSZZ
"Solidamo36",

4. Leslaw Cuprys - Przewodniczqcy Zanqdu Wojew6dzkiego Forum Zwiqzk6w
Zawodowych,

5. Konrad Fijolek - Dyektor Wojew6dzkiego Urzgdu Pracy w Rzeszowie,

6. Wojciech Gangarz - Zastqpca Dlrektora Depaxtamentu Wspierania
PrzedsiQbiorczodc[ Urzqdu Marszalkowskego Wojew6dztwa Podkarpackiego,

7. Przemyslaw Herman - Naczelnik Wydzialu Ewaluacji, Departament
ZarzAdzania EFS Ministerstwa Rozwoju Regionalnego,

8. Marek Kondziolka - Kuratorium Oswiaty w Rzeszowie,

9. Ireneusz Kubis - Kierownik RO EFS w Rzeszowie,

I 0. Alina Pieni4tek - Kuratorium Oswiaty w Rzeszowie,

11. Adam Sasiela - Prezes Zarzqd'ulzby RzemieSlniczej w Rzeszowie,

12. Ewa Tabisz - Selixetalz Powiatu Brzozowskiego,

13. Jdzef, Twardowslo - Prezes Towarzystwa Inicjatyw Spolecznych "Nowy Swiat",

14. Adam WoS Burmishz Miasta i Gminy Sieniawa,

15. Magdalena Wroriska - Tamobzeska Agencja Rozwoju Regionalnego S.A.

16. Mariola Zajdel - Ostrowska DFeLtor Regionalnego OSrodka Polityki
Spolecznej.

2. Pracownicy Wojew6dzkiego UrzQdu Pracy w Rzeszowie:

L Mariusz Szewczyk - ZastQpca Dreldora Wojew6dzkiego Urzgdu Pracy
w Rzeszowie,

&



2. Jacek Pasternak Kierownik Wydzialu Rozwoju Ksztalcenia i Kompetencji,

3. Bartosz Kostecki - Kierownik Wydzialu Rozrvoju Ilrtegracji Spolecznej,

4. Danuta Pawlowska - Kierownik Wydziatu Wspierania AktywizacjiT'avtodowej,

5. Grzegorz WyciSlak- Kierownik Wydzialu Rozwoju Kadr Regionu,

6. Kamil Duda - Wydzial Projekt6w Wasnych,

7. Marcin Dygof - Wydzial Infomacji Statystycznej i Analiz.

3. Seketaz PKM PO Kl Wojew6dzhva Podkarpackiego:

1. Joanla Chrobak Wydzial Koordynacji PO KL.

Obradom przewodniczyla Pani Grairyna Dytko Zastppca Prz ewodnicz4cego
Podkomitetu Monitorujacego PO KL Wojew6dztwa Podkarpackiego.

Porzadek obrad:

10.00 - 10.10 Otwarcie posiedzenia Podkomiletu Monitorujacego PO KL Wojew6dztwa
Podkarpackiego;

10.10 - 10.20 PEedstawienie protokolu z IX posiedzenia PKM PO KL, dyskusja;
przyjqcie protokolu;

f0.20 - 11.20 Przedstawienie zmiar do Plan6w Dzialali' na 2012 r. z poszczeg6laych
Prioq4et6w komponentu regional-nego PO KL:

. Pdor)-tet IX - Pan Jacek Pastemak, Kierownik Wydzial Rozwoju

Ksztalcenia i Kompetencj i;

. Priorytet VIII - Pan Grzegoz Wycislak, Kierori'nik Wydzialu Rozloju

Kadr Regionu;

o Priorytet VII Pan Bartosz Kostecki, Kierownik Wydziatu Rozwoju

lntegracji Spolecznej;

o Priory4et VI Pani Danuta Pawlowska, Kierownik Wydzialu

Wspierania Aktywizac.ji Zawodowej;

11.20 - 11,30 Dyskusja na temat zmiar w Planach Dzialarfa, przyjqcie uchwaiy;

11.30-11.50 Przedstawienie stanu wdrazania PO KL na podstaire Spranozdania
z realizacji Priorytetdw komponentu rcgionalnego w ramach PO KL 2007-
2 0 I 3 za rck 207 l, dyskns:a:,

11,50 - 12.10 Zaang,uZowanie WUP w zakresie realizacji projekt6w wlasnych, dyskusja;

12.10 - 12.20 Dzialania RO EFS Wojew6dztwa Podkarpackiego w 2012 r., dyskusja;

12.20 - 13.00 Uwagi i wnioski;

13.00 Zakoiczente.



1, Powitanie uczestnik6w oraz zatwi€rdzenie porzqdku obrad

Prowadz4ca obmdy Pani GraZyna Dltko, pelni4ca obowi{zki Zastepcy PrzewodniczAcego
Podkomitetu Monitoruj4cego, przywitala wszystkich przybylych na posiedzenie Podkomitetu,
a w szczeg6lnosci Pana Przemyslawa Hermana - Fzedstawiciela Ministerstwa Rozwoju
Regionalnego.
Sprawdzila czy zapewnione jest kwomm wlmagane do podjqcia uch\ad tj. co najrnniej 10
czlonk6d zastQpc6w PKM.
Pr4pomniala zebrany'rn planowany porz4dek obrad i poddala go pod glosowanie.
W momencie glosowania na sali uprawnionych do glosowania bylo 13 czlonk6w
Podkomitetu.
W zwi4zku z brakiem uwag do porz4dku obrad, zostal orl jednoglodnie przyjQty stosunkiem
glos6w: 13 za, 0 przeciw, 0 wshzlmuj4cych siQ.

2. Przyjgcie protokolu z IX posiedzenia Podkomitetu Monitoruj{cego PO KL

Nawi4Tujqc do poprzedniego posiedzenia Podkomitetu Monitoruj4cego PO KI-, kt6re odbylo
siE w dniu 23 listopada 2011 r. w Rzeszowie, Pani craiyna Dytko poinfomowala, i2 do
hesci protokolu wpf,ngla uwaga Pana J6zefa Twardowskiego - przedstawiciela organizacji
pozarzqdowych dotycz4ca przefonnulowania swojej wlpowie&i.
Nastfl)nie w zwiqzku z brakiem imych uwag poprosila o formalne przyjQcie protokolu
poprzez j ego przeglosowanie.
W momencie glosowania na sali upraunionych do glosowania bylo 13 czlonk6w
Podkomitetu.
Przeprowadzono glosowanie w sprawie plzyjQcia protokolu z IX posiedzenia Podkomitetu
Monitoruj4cego PO KI. Protok6l zostaj Wzyjpty stosunkiem glos6w: 12 za, 0 przeciw,
I wstrzymuj 4cych sie.

3, Przedstawienie zmian do Plan6w Dzialai \x 2012 r. z poszczeg6hrych
Priorytet6w komponentu regionaln€go PO KL

Przystwujqc do kolejnego punktu posiedzenia Pani Graina Dytko psedstawila zapisy
trowych Zasad doknrynuania wyboru projeladw w rauach PO KL z &ia I styczrtra 2012 t.
dotycz4ce procedury uprowadzania zmian do Plandw Dzialania.
WskaTAla, iz Plany Dzialania dla Prior)'tetu YI Rynek pracy otwarty dla wszystkich i dla
Ptiorylefrtyll Promocja ihtegracji spoleczhej wymagE4zgody Podkomitetu Monitoruj4cego
wl,ra2onej w formie uchwaly.
Poinformowala, i2 na posie&eniu zostan4 przedstawione r6wniez pozostale zmiany
w Planach Dzialania dla Prioryletu VIII i lX PO KL zaznaczajLp, Ze ich zalses nie wlmaga
zgody PKM

Nastepnie poprosila Pana Jacka Pasternaka Kierornika Wydziatu Rozwoju Ksztalcenia
i Kompetencji o wyst4pienie. Pan Pastemak przedstawil Fezentacj€ na temal zniao w Planie



Dzialania Da 201i1 r. dla Prior]-tetu IX, kt6rc lvynikaly ze zmian w Szczcg6lowym Opisie

Priorytet6w PO KL. Om6wil r6wniez zmianQ wymagajqc4 zgody Instytucji T,arzEdzajqcc:

PO KL - polegajqcqna obnizedu wskainika planowanego do osi4gniqcia w ramach Dzialania

9.2 Liczba ucz i6tr w szkoktch prottadzqcych k:zl1lcenie zawodo\te, ktdrzy zakoilczyli udzial

w stdzach i faktytiech.

Po udzieleniu irformacji o wprowadzonych zmianach do PD dla Prioryletu lX

Wiceprzewodnicz:1ca PKM zaprosila czlonk6rv do zabrania glosu w dyskusji.

P{n Przemyslaw Herman zapylal czy w zrviqzku ze zmian4 plalou'anq t Planie Dzialania

dla Priorytetu IX dotyczqcq oblizenia wskainika $' Dzialaniu 9.2 zostala zmieniona alokacja?

Pan Konrad Fijollek odpo\\'iedzial. iz obnizenie wskainika w projekcie r'lasnym rvdrazan-vm

w trybie systemo\q.rn w Dzialaniu 9.2, jcst rvynikiem najnowszych kot]sultacji wska2nik

zostal okreslony na podstawie deklamcji udzialu w projekcie i urealniony. Przedsta*iond 11a

PKM propozycja zostala przekazana do IZ i ma by6 *stQpem do dyskusji z Instylucjq

Zav4dzaj4cq. WljaSnil, iz w drugiej rundzic rozm6w z organami prowadz.lcymi szkoly

zawodo\\'e ncgocjo\r,ana bgdzic wysoko{i irodk6}, kt6rc przekazane zostanQ powiatom na

rcalizacjQ projektu uwzglgdniajqca iloii zadeklarowanych przez nich sta2y. Cul866

z powiat6w, kt6ra utzymuie dobre relacje z pracodawcami ju2 zadeklarowala wysok4 ilo56

stazy. Dodal, 2e spodziewany siq duzego $'zrostu zainteresowania te formq wsparcia. bo jesl

ona bardzo alral<cyjna i odplirtna, a inforoacja o proiekcie dopicro sig rozchodzi

u Srodowisku nauczycielj i uczni6u,.

Zaznaczyl,2e liczyllly, ze tcn projekt sysleno$y bgdzie oddzialywai na cale \&ojew6dztwo

i osi4gnieny efekt w postaci zcczywistej poprawy jako(ci olefiy nauczania $' szkolach

prowadzipych ksrlalcenie zawodowe w naszym regionie, czego0 nic udalo siE zrealizowa6

w lbrmule konkursowej. Juz na dzieii dzisiejszy jest sukcesem, ze wszystkie pou'iaty

rv wojew6dzt$ie sq zaintcresowirne udzialem w projekoie pomimo, ze relacic

z pracoda$cami srl czQsto trudne.

Pani E\ya Tabisz zapytala czy w projekcie zakladane jesl ujednolicerie we u'szystkich

powiatach stawel: stypendium stazowego dla uczni6\? Dodala, 2e z punktu widzenia

realizacii projcktu bQdzie fo jeden z bardziej koszlolnych element6w projektu.

Pan Konrad Fijo,lek odpowiedzial, iz nie jest planowane zr62nico$'anio starvki stypcndium

w zale2noSci od powialu. R6wnoczeSnie jej wysokosi ma byi okresiona na troche nizszym

pozionrie ponieu,a2 nie chcemy sprowadzii tego projektu tylko do realizacji staZy.

W przypadku okrcslcnia stawki za staz na maksynalnym poziomie odbyloby siQ to koszrem

innych skladowyr:h projektu. A nam zalezy na realnym podniesieniu jako(ci kszlalcenia

\r' regionie i doposazeniu pracowni w szkolach.

Pan Kamil Duda poinlbnno\\,a1, iz wstqpna sla\\,ka na st]'pendium stazolve planowana jest

w wysokosci ok. 1000 z1 (tzw. brufto ubruttowione). Naloniast nie jest plano\r'ane

ujednolicanie stavrek za pracQ opiekuDa sta2yst6$. kt6rym mozc byi zar6wto nauczyciel jak
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i pracownik zakladu pracy, poniewaz w tjrm zakresie sA zbyt duze rozbieixrosci.

Pan Przemyslaw Herman zasugerowal ujednolicenie stawek na poziomie kierunk6w
ksztalceni4 2eby m6c promowai pewne kierunki.

Pan Adam Sasiela zasugerowal a6znicowade wysokoSci stawek dla opieku6w star2yst6w
w zale2no6ci od zakladu pracy, poniewaz w zaleznosci od wyuczanego zawodu
zaangazowanie opiekunSw bldzie 62rLe. Zaz\acz!.l, in bardzo dobrze, i:e taki projekt bgdzie
realizowany, bo uczef pozna podstawy pracy, co nie zawsze jest mozliwe przt'uczajqc siQ do
zawodu tylko na sprzQcie, kt6rym dysponuje dana szkola. Jako przedstawiciel Izby
Rzemieslniczej zadeklarowal, 2e Izba aktywnie za rrg?./i^rje siq w pomoc w kontaktach
z pracodawcami.

Pan Konrad Fiiolek zaztnczyl, ze cieszy siQ z glosu przedstawiciela Izby Rzemieslniczej
i deklaracji wsp6lFacy.

Pani Mariola Zajdel - Ostrowska zapttal4 na kt6rym etapie nauki w szkole zawodowej
planowane jest odbycie stazu.

Pan Kamil Duda odpowiedzial, 2e ta nzie w poszczeg6lnych powiatach propozycje s4
bardzo r6ine i zadne nie s4 kwestionowane. S4 na przyklad propozycje, aby st^z byl
realizowany zanz po zal<oiczenit szkoly co pozwoli na to, zeby uczef pllrurie wszedl na
rytrek pracy.

Pani Pieniqiek Alina zapytala m jakicb, zasadach w ramach Poddzialania 9.1.I dotycz4cego
rczszeflenia dzi,aNaria przedszkoli, bQd4 okedlane stawki na dane dziecko?

Pan Jacek Pasternak wyja3nil, iZ forma wsparcia z Podd aNria 9.1.1 pol€gajAca na
zwiEkszeniu ilo6ci dzieci w &ialaj4cych juz jednostkach pzedszkolnych bEdzie wdra2ana
w formie konkursowej i planowane jest zorganizowanie dni otwaxtych dla os6b
zaitrteresowanych aplikowaniem o te Crodki. Na koszt jaki bQdzie generowad poszczeg6he
dziecko bqdzie skladai sig np. u)zywienie, koszt zatrudnienia dodatkowej opiekunki i nie
mozna okre6li6 jednostkowej stawki na dziecko.

Pan Przemyslaw Herman poinfonnowal, i2 lZ plan$e kofcem roku badanie ba poziomie
og6hopolskim na temat pEedszkoli i jednym z jego element6w bqdzie pr6ba oszacowania
koszhr uhz',rnarria przedszkola w przeliczeniu na jedno dziecko. Na tej podstawie dowiemy
siQ czyjest to kwot4 l1&4trzeba siQ dalej kierowac czy zrnlente.

Pan Jacek Pasternak dodal, iz obecnie jest stawiany u],m6g utE',manta przedszkola gznz
okres r6wny okresowi dofinansowania i obowiqTek zapeunienia wkladu wlasnego na
Doziorie l5'/o.



Pan Konrad Fijolek zaznaczyl, ze obecnie sygnalizowany jcst problem z utrrymaniem

przedszkolipozakotlczeniudofinanso,aniazEFS.Wop:uciuozapisywSZOP,niejeste(my

w stanic dalej wspilfinansowai lych przcdszkoli ze Srodk6w E)iS. a gminy nie sE w stanic ich

utrzymai $ ramach swoich Srodk6lv brdzelo$ych. Pojawily siQ glosy, ze skrteczniejsze

byloby ron'iqzanie aby gmina musialaby doplacai do przedszkola przez caly okrcs trwanla

proiektu i jcdnoczeiDie nie zostalaby ograniczona mo2liwo(6 dofinansowania przcdszkola lv

czasie. Dodal, ze .o prarvda zgodnie z zalo2cniami Komisji Europejskiej drodki z UE rnajq

stimowii zachqtq lo hvorzenia nowych przedszkoii, anic kontynuo\\'aa nadal finansouanie

tych, k16re uzryskaty juz wsparcic z EFS, ale z punktu cfcktywnolci i trwaloSci to sugcrowane

rozwi4zanie dotl/cz4ce wymogu wnoszenia przcz samozqdy ukladu wlasnego nr poziomie

np. 50 o/o od samego pocz4tku na pewno byloby cfekty*nicjsze rv dluZszym okesie czasu

Podsumowal, zc rLa pewno czgli z tych utworzorlych z EFS przcdszkoli zostanie zamknieta

i poziom uprzcdszkolnielia spadnic, ale czgS6 z przedszkoli pozostanie i ten poziom na

pc*no bqdzie wiikszy, niz ten sprzcd dolinanso{'ania UE dzigki temu cfekl zostanie

oslQgnr9ty.

Pan Jacek I'asternak dodal. iz jesl ogromna prcsja, aby utrzymad przedszkoia f6wnic2 na

obszarach rl'jejskich. S4 gminy, kt6re nawet nie majrp pienigdzy szukaj4ich 2cby przedszkola

dalej lunkcionorvaly. Zgodlie z oczckiwaniami powslanie przedszkola na danym tcrcnie slalo

sig zachQt4 do jcgo dalszego dzialania. Wiemy, 2e w'raz z zakonczeniem dolinansonania z UE

liczbc przedszkoli  spadnic. r le nie pouinicn b)c tu /nac/qc) proccnl.

P:rni Mariola Zajdel - Ostrowska zaznaczyla,2e bardzo siq cieszy, iz bQdzie \),nragflna

trrvaloif projektu. co tcz spowodlde, ze z $iQksz4 ostroznosciq bQdzje siQ podchodzii do

ohvierania przedszkoli. W poprzednich latach byla szansa na wykozystanie pienigdzy na

przcdszkola i gminy z niej skorzyslaly, a teraz majq bardzo powazne problcnry z ich

ulrzymanicm. Zgrdzila sig z przedm6r'c.1 2e jest bardzo duza prcsia rodzic6w w tym

zakresie. Dlalego pode'mowane s4 r6zne dzialania. Jednym z rozwiqzati jest tworzcnie

prywatnych punJ<l6rv przedsz-koJnych, przedszkoli niepublicznych. Innym rozrvitpanien'i s4

propozycjc rvczelniejszego wyslania dziccka do szkoly, za czym idq subu'cncjc, co moZe

z kolei skutkowaa, ze w oparciu o subwencjc powstanq nowe przedszkola. Tmdno do koica

okrellii jaki bqclzie wska2nik uprzedszkolltienia, ale rra pervno bEdzie on na plusic

rv por6wnaniu z okrcsem sprzed finansowania UE.

Pan Adam Wo( poinfbrmowal, iZ rv mieicie i gminic Sieniawa, w kt6rej jest Bumistrzem

w poprzednich lalach przedszkola zafunkcjonowal-v kapitalnie jednak nale2y wstrzymai sig

z optymizmcm, poniewa2 zdolnodci finansowe gn'tin sq ograniczonc. Wc wskezancj gmJLrie

niestety wszys&ie przedszkola dofinansorvane z pieniqdzy unijnych zostanq zlik*idowane.

alc za to jcst mo2liwo3t posiania 6- latk6rv do szkoly, a 4-5 latk6$ do zer6wniki. wigc tylko

l- latki zostajq poza systcmcm- Przyzral, ti. rozwi4zanie predstawione przez dyrekton

Konrada lijolka dotyczqce wsp6lfinansowaDia przedszkoii prz.cz caly okes ich realizacji

byloby wla5cirvsz:e. Zadeklarowal, le 7,wiqzck Gmin Zierni Przervorskicj pr6bowal robii

wszystko, zeby tQ formq zacl1ou,a6 jednak ostatecznie siQ to nie udalo.



Pan Konrad Fijolek dodal, ze mial nadziejQ, ze prztrrajmniej czQS6 przedszkoli pol,vstatych
w ramach partne$twa Zirq*u GmiJ. Ziemi Przeworskiej i Fundacji ,,Wzastanie,' zostanie
uhzlmana dlatego wobec wyjadnienia Para Burmistrza jest zmuszony zwer;fikowai sw6j
poglqd na tQ sprawq. ZadelJarowal, 2e bgdzie podkreClal w rozrnowulch z IZ onz trnrci
gremiami, 2e bez dodatkowych instrwnent6w po zakoriczeniu finaNowania z UE w rcaliach
wojew6dztwa podkarpackiego utrzymanie przedszkoli nie bgdzie latwe. Dodal, ze bqdziemy
ich ,,los" monitorowad. Ma padzieje, 2e w tych miejscach, gdzte byly tzw. ,,biale plamy,,
w zakresie uprzedszkohienia po ustaniu dofinansowania z UE nie wszystkie pEedszkola
zostan4 zamkniQte.

Pani Mariola Zajdel - Ostrqwska zapytala o projekty rozwojowe szk6l: czy na etapie oceny
odpada duto projekt6\r?

Pan Jacek Pasternak odpowiedzial, ire WoJekty zwlqzeil.e z planami rozwojowymi szk6l s4
praktycanie obecne we wszystkich Poddzialaniach, Po ostatnim konku$ie 46% projekt6w

Vzeszlo porytyw\q ocenQ rqerytoryczJr{. Podkeilil, 2e beneficjenci zaczgli zdawa6 sobie
spmwQ z szansy, 2e szkola ze irodk6w PO KL nie tylko przeszkoli kadrq, ale takze zakupi
sprzQt dydaktyczny, powstanie szkolny osrodek kariery i w dalszej perspekt].Mie bQdzie to
dlugofalowa korzy56.

Nastgpnie Pan Grz€gorz WyciSlal! Kierownik Wydzialu Rozwoju Kadr Regionrl om6wil
zmiany Planu Dzialania dla Prior)'tetu VIII. Zmiany dotyczyly jedynie korekty wynikaj4cej
znowelizacji Szczeg6lowego Opisu Prior)4et6w PO KL, tj. w Pod&ialaniu 8.1.2 dodano
formg wsparcia w postaci posrednictwa pracy.

W zwiryku brakiem p14ari zwiryanych z informagqptzekazanqprz+z Kierownika Grzegorza
Wycislaka Pani Grairyna Dytko zaproponowala przejscie do kolejnego punktu

Pan Bartosz Kostecki, Kierownik Wydzialu Rozwoju Integracji Spolecznej WUP
w Rzeszowie przedstawil infomacjq na temat aktualizacji Planu Dzialania dla Priorrtetu VII
PO KL. Zmiaaa w Planu Dzialania na 2012 r. dla Priorytetu VII polega na wprowadzeniu
nowego konkursu na projekty innowacyjne teshrjece. Prezentacja Pana Kosteckiego stanowi
zaN4cztiik rlr I do prctokolu.

Pani Grazyna Dytko zaprosila do dyskusji.

Pan Przemyslaw Herman zapylal czy jest zainteresowanie konkursem z projektow
innowacyjnych, kt6rego l,vprowadzenie jest planowane.

Pan Bartosz Kostecki wyjadnil, Ze zainteresouanie konkursem nawet waoslo, jednak
beneficjenci nadal popetrniali blgdy w ich przygotowywaniu, co skutko\,,do odrzuceniem
projektow czasami trawet bardzo ciekawych. L[r4 kwestiq i ograniczeniem byla konieczDSd



weryfikacji wszystkich projekt6w innowacyjnych realizowanych w calej Polsce. Okazalo siq

bowiem, ze te projekty, kt6re mialy dostai w naszym wojew6dztwie dofrnansouanie sq

identyczne, jak te juz realizowane w innych wojew6dztwach. Stosuj4c siQ do zalecen KIW

wtym zatresie niestety nie mogly one dostad dolinansowania. Obecnie dziqki formule

konkusu otwa ego bqdzie istniala mo2liwo36 szybkiej poprawy przez projektodawc6w

ewentualnych blqd6w. Pomysly pzedstawiane w zlozonych juz projektach s4 ciekawe.

I'an Konrad Fijolek powiedzial, ze zachQca w szczeg6lno3ci podmioty w wojew6dztwa do

aplikowania, bo beneficjenci spoza wojew6dztwa maj4 dobre projekty, ale czqsto

sprowadzajq siE do powielania pomysl6w, kt6rejuz w innym miejscu zrealizowali.

Pan Bartosz Kostecki dodal, 2e problem polega nie tyle na kopiowaniu samego pomyslu, co

powielaniu diagnozy problemu, kt6ra nie moze byd taka sama z racji specyliki regionu. 5410

tak zwani ,,lowcy projekt6w innowacyjnych", kt6rzy skladajqtakie same projekty w r62nych

wojew6dztwach liczqc, 2e nikt siQ nie zodentuje. Dodal, 2e r6wniez liczy na aktl'r4'no{6

lokalnych podrniot6w w aplikowaniu o srcdki. Podkeslil, ze na podstawie dotychczasowych

KOP-6W mozna potwierdzii, 2e tejednostki s4do tego dobze przygotowane.

Na zakoilczenie Fani Danuta Pawlowska, Kierownik Wydzialu Wspierania Aktywizacji

Zawodowej WUP w Rzeszowie om6wila zmiany w Planie Dzialania na 2012 r. dla Priorytelu

VI. Zmiany wynikaj4 z decyzji IZ PO KL o rcalizacji prcjekt6w systemowych w ramach

Poddzialania 6.1.3 r6wnie2 pzez wojew6dztwa, kt6re wyczeryaly calq alokacjQ na to

Poddzialanie w obecn)m okresie programowania, zmian w Szczeg6lowym Opisie
Prio44et6w PO KL i doprccyzowaniu kwestii zwi4zanych z wdrazaniem nowego instrumentu
inzl,nierii finansowej i rekomendacjami IZ PO KL odnoKnie modyfikacji kryteri6w
szczeg6lowych dotycz4cych instument6w zurotnych w ramach Dzialania 6.2 POKL.
Szczeg6lowe informacje znajduj4 siq w prezentacji przedstawionej na PKM PO KL, bgd4cei
zalqcznikiem nr 2 do protokolu.

Pani Grai-yna Dytko zaprosila do udzialu w dyskusji.

Pan Wojciech Gancarz zapytal czy wprowadzenie pozyczek zwrotnych wynika z rozeznenia
IZ w kraju czy sugestii KE, aby odchodzi6 od bezpoSrednich mechanizm6w inwestycyjnych?
Podni6sl kwestip zainteresowania mechanizmami zwrotnFni i w przlpadku jego braku
e\ entualnego prz.-sunigcia srodkow na po21c/ki bezzurotne.

Pan Przemyslaw Herrnan uyjasnil, 2e decyzja uynika z obu wskazanych czynnik6w.
Doiwiadczenie we wdmzaniu pokazalo, ze jest to lbrma najbardziej populama w PO KL oraz
bardzo efekqrvna" bo od razu prowadzi do zalrudnienia. Jej trwaloS6 tojuz inna kwestia.
Doswiadczenie ltokazalo, 2e irodki nie trafialy tam gdzie powinny tzn. do grup
najtrudniejszych. Obecnie dotacje s4 skierowane tylko do os6b niezatrudnionych. Naloniast
mikopo2yczki b)'ly planowane od pocz4tku okesu prognmowania dla os6b pracujqcych.
Ponadto zapotrzebowanie na mikropo2yczki bylo zglaszane przez osoby, kt6re nie otzymaly



dotacji. KE wskazuje, ze powinnidmy sie ptzyzryczaja| do mechanizmdw zwrotnych
i dlatego wprowadzamy pilotaz tych mechanizm6w zwlotnych.

Pan Konrad Fiiolek zaznaczyl, Ze znajd4 siQ chgbri do uzyskania pozyczki, cho6 nie
wiadomo ile bqdzie takich os6b. Na pewno bEd4 siq charakteryzowai duzym potencjalem
czyli, dobrlm pomyslem, przygotowanym biznes planem i mozliwosci{ splaty tej pozycz}j.
W pierwszej czQSci roku planowany jest konkurs na dotacje, a w III kwartale na
mikopozyczki. CzESi z os6b, kt6ra nie otrz,,na dotacji na pewno bQdzie tez zaintercsowana
poLryczkall.i.

P^n J6zef Twardowski zaznaczyl, 2e odbiorca Srodk6w w ramach RPO (przedsigbiorca
prowadzqcy dzialaho66 gospodaxcz4) jest zupelnie inny, niz ten z PO KL (osoba, kt6ra chce
uruchomii nowy biznes). W mmach Dzialania 6.2 chQtnych bylo duzo wiQcej, niz dostQpnych
Srodk6w i mozna l/ziqe zalozerx:e,2e I z lO os6b dostanie dotacje i terM nalezy siq
zastanowi6 co robi te 9 os6b, kt6re nie dostaly dofmansowania. Moima zalozy6, ze'| ma
predyspozycje do prowadzenia dzialalnojci, a 2 sq na tyle zdeterminowane zeby siQgnAi po
pozyczkQ. Po to jest pilotaz Zeby to zainteresowanie sprawdziC. Dotacja jest to mechanizm,
ld6ry pojawia siQ czasowo, natomiast pozyczka jest Srodkiem; kt6ry dziala w pewnlm
zakresie w nieskoriczonoS6, poniewarz te Srodki s{ zwracane i powimy, przynajmniej
teoretycznie byi w ci4gtym obiegu i byd dostqpne.
Z,apylal czy w odniesieniu do kryterium dostqpu w Dzialantrt 6.2, kt6re zaklada, aby
w okesie 3 lat do zlo2enia wniosku podmiot udzielil co najnmiej 50 mikopozyczek na
terenie wojew6dztwa podkarpackiego, bEdzie siQ liczy6 literalnie ilodi udzielonych po2yczek,
czy bqdzie siq liczyi ich wartoSC zakladaj4c, ze mikropozyczka ozrLaczakwotp do 20 ty6. zl.

Pani Danuta Pawlowska odpowiedziala, ze chodzi o liczbe udzielonych pozyczek. Dodal4
ite Zrstalo zorganiziwane spotkanie w WUP z ftmduszami porryczkow),rni juz
funkcjonuj4cymi na tercnie Podkarpacia, atry rczeznat czy bgdzie zainteresowanie
udzielaniem po2yczek. R6\rnie2 na podstawie fuformacji z firm, kt6re realizowaly Dzialanie
6.2 wiadomo, ze nie powinno by6 problemu z realizacj e insfument6w zwrotnych.

Pan Wojciech Gancarz poinformowatr, 2e zoklada" i2 nie bgdzie r6wnie2 problem6w
z beneflcjentami, czyli operatorami Srodk6w i z pewnoSci4 te same podmioty, kt6re obslugujq
Srodki w ramach RPO bqda aplikowa6 w ramach PO KL, Zaznaczyl, 2e .vryjadnienia na
poziomie systemowym bqd4 w),magaty kwestie co bedzie sia dzialo z tymi pieniEdzmi, ile
nzy tE pieni?|dze zoslan4 obr6cone oraz jaka bqdzie potityka wyjscia z tego programu.

Pani Danuta Pawlowska poinformowala, 2e wlIP bgdzie monitorowa6 fundusze przez 5 lat.
Na dzief dzisiejszy nie ma ostateczirych zasad okeSlajecych dzialanie funduszu, dokumenty
s4na razie w konsultacj i.

Pan Konrad Fijolek zMnaczyl,2e w zokresie dzialania funduszy na pe.v,v11o bgdzie konieczna
wsp6lpraca z RPO i monitorowanie zaintercsowania poszczeg6lnymi ofertami fimduszy



pozyczKowycn.

W zwiq?ku z bmkiem dalszych ptan czlonk6w PKM dot. zmian w Planach Dzialania Pani

Graiyna Dytko przedstawila uczestnikom spotkania projelc Uchwaty w sprawie pozl'tywnej

rckomendacji zlnian Plan6w Dzialania na rok 2012 dla Priorytetu VI Rytek pracy otuafiy dla

wszystkich i dla Priorrtetu Vll Prcmoda integscii spolecznej w ramach Prognmu

Operacyjnego Kapital Ludzki.

Na sali uprawnionych do glosowania bylo 12 os6b (w trakcie dyskusji 2 osoby opu5cily

posiedzenie).
Przeprowadzono glosowanie nad projektem Uchwaty w s$awie pozytywnej rekomendacji

zmian Plan6w Dzialania \a rok 2072. Uchrala zostala przyjQta stosunkiem glos6w: 12 z4

0 Fzeciw, 0 wshzymuj4cych siQ.

Po glosowaniu Pani Crrazyra Dytko zatzqdila przerwg kawow4 w obradach.

4. Przedstawienie stanu wdraiania PO KL na podstawie Spruwozdqni&

z reslizacji Priorytetdt komponentu rcgionalnego w ramach PO KL 2007-2013

zr rok20ll

Pan Konrad Fijolek - Dyrektor Wojew6dzkiego Urzqdu Pracy w Rzeszowie, zaprezentowal

stan w&azania komponentu regionahego PO KL na podstawie wynik6w Sprawozdania

oltesowego z realizacji Priorytet6w kompohehtu rcgionalnego w rumach PO KL 2007-2013

zarok207l.

W zwiazL:u brakiem uwag Fani Graiyna Dytko zaproponowala przejdcie do nastQpnego
punktu posiedzenia.

5, ZarngaiLowanie WIJP w zakresie realizacji projelif6w wlasnych

NastQpnie Pani craiyna Dytko poprosila o zahanie glosu Pana Kamila Dudg, kt6ry
przedstawil dodatkowe informacje na temat stanu pzygotowai do rozpoczecia projeku
wlasnego wdrarzanego w trybie systemowym w ramach Dzialania 9.2 - zakres merloryczny
wsparcia mozliwego do uzyskania, liczbg organ6w prowadzqcych, ld6re zadeklarowaly udzial
wprojekoie, wstqpny podzial 3rodk6w, przewidywane efekty realizaoji. Podane informacje
obrazowaly aktualny stan przygotowai i podlega6 bqd4 dalszej weryfikacji podczas
opracowyrvania wniosku aplikacyjnego.

Pani Graiyna D1'tko zaprosila do dyskusji na temat projektu systemowego WI,P
zwi4Tanego ze szkolrrictwem zawodowym.
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Pani Ewa Tabisz zap)'tala czy proponowaoe obnizenie wskainika dotyczqcego liczby stazy
bqdzic nici wplyw na wstQpne ustalenia, kt6re zostaly poczynione w pierwszej rurze rozm6w
z powlatalm,

Pana triamila Duda poinfbrmowal, iZ pzedstawiony wskainik.iest wylfkiem wstqpnych
rozrn6v/ i WUP nie planuje obnizenia zadeklarowanych iloici zrcalizowanych stazy.
A w zwi4zku z brakiem ostatecznej decyzji lZ jest prawdopodobnc, 2e wskaznik
negocjowany z powiatami bgdzie musial jeszcze wzrosn4i, bo IZ mo2e rrie zgodzii siq na
jego obni2enic.

Pan Konrad Fijolek poinfomowal, zc proponoq,any wskaznik 12 500 tysiqca stazy Jesr
wyniki€m deklaracji powiat6w ijest duze prawdopodobieistwo, ze IZ bQd2ie wymagalajego
podniesienia. Zgod,nie z nasz4 polityk4 planujemy obnizenie wskainika sta2y, aby rn6c
jednoczeinie zaproponowai inne fomy wsparcia. Na pcwno bgdziemy starali siQ urcalnia
iloii slazy i zaproponowai ich wzrost (np. w powiecie mieleckim, kt6ry ma duze mo2liwosci)
ostatec?ine iozstzygniQcia zalezq od d,ccyzji IZ. Liczymy na to, zc ta lbrma zostanie dobrze
ptzyjgla. prTez t.tzni6* i projckt zostanic zr-ealizou,any z sukcesem.

Pani Ewa Tabisz zaznaczyla, 2e platne staze bgdq pelnily funkcjq vr pervnym sensJe
zapomogowq i powinny, szczeg6lnic w tych pou,iatach gdzic sytuacja jest tr.udniejsza, szybko
.,siQ prr.)'jqi", a projekt jest tylko 2 letni wiQc ta pornoc sie skoiczy (jak rv przypadku
przedszkoli) i pretensje bqdq do organu prowadzqcego szkolg.

Pan Konrad Fijolek podziclil obawy poprzedniczki, 2e rrroZe by( taka sltuacja, 2e uczei
qybicrze szkolq bo bgdzie miei dobry zaw6d, szkola ma dobry sprzQt, a w dodatku na
wakacjaoh bQdzie mial mozliwoSd sobic dorobii, bo szkola oleruje platne staze - a taka
pomoc szybko siq skofczy i decydujqc siQ na \\yb6r danej szkoly juz z tych stazy nie bQdzic
m6gl sliorzystad. Zaznaczyl, zc ubole*a, 2e raka fonna wsparcia nie jest zaplanowana na
dluzszy okres czasu.

Dodal, rze celem stazy icst po pierwszc zachgta dla uczni6B, do wyboru s:zkoly zawodowej,
po drugie zmiana nastawienia spoleczeistwa, rodzic6$ i uczni6\\'po to, zeby chQtnych do
r . ruk i  u  t l ch  szko lach  by lo  co raz  * iEce1 .

ZMnacTyl,2c zgodnie z sygnalami z IZ w nastqpnym okresie programowania rouriez s4
plano\.vane podobnego typu dzialania. Na poziomie regionalnym WUP planuje prowadzi6
politykq w kierunlu stwazania rdzncgo typu zachQt (niekoniecznie w formrie platnych stazy).
kt6re pozwol4 na przebudowq szkolnictwa zawodowego i uatrakcyjnienia go, szczeg6lnie
\& oczach rodzicdw, kt6rzy w duzcj mierze wybierajq dzieciom iciezkQ edukacyjnQ

Pan Jacek I'asternak zaznaczyl, ze obok mozli*osci udzialu w stazach i dobrego programu

rozwoicwego szkoly wplyrv na wybory mlodziezy bgdzie miala absorpcja uczniow przez

pracodawc6w. Jeili uczei nie bqdzie widzial slvojcj przyszlosci po szkolc, to szczeg6lnie te
podmioly, kt6re maj4 kiepskie programy, brak wsp6lpracy z pmcodawcani - upadn4
niezalei:nie od wsparcia z funduszy unijnych. Je(lj pracodawcy bQd.t widziei intercs
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w dzialaniu danej szkoly to powiDni te szkoly wspom6c, cos od siebie dolozy6, bo intercs

musi by6 obop6lny.

Pan Ircneusz KubiS dodal, ze na ryntu bez-robotnych pojawil sig nowy zaw6d

.,uczestniczqcego w projektach" - ludzie interesujq siQ tym, ile mogQ dostad za Lrdzial

w projekcie, a nie szukaniem rozwi4zania swojego problemu. W kontekicie rozmowy

o platnosciach za slrte nalezy je uzna6 za bonus, bo uczen pozna w prahyce dany zaw6d

i stanie siQ atrakcyjniejszy dla pracodawcy. Zgodzil sip z przedm6wca ze bezpoSrednie

przelozenie na zairlteresowanie dan)rm zawodem i szkol4 bEdzie mie6 mozliwo36 zatrulnienia

u pracodawcy, nie sam fakt organizacji stazy.

Pan Jacek Pasternak wskazal, iz ten progmn da mozliwoSi z jednej strony w zwiqzku

z reform4 edukacin4 na wejScie bez koszt6w w now4 refornQ, z drugiej na pokaz.ufe siQ

i doposazenie tak parku maszynowego jak i intelektualnego. Wtedy szkola ma szansg

uhzymania siQ. Je6li po technikach 60olo uczni6w idzie na studia humanistyczr\e to oznaczd'

ze wyb6r szkoly byl zly i dlalego tak wazne jest doFdztwo zawodowe, kt6re jest elernentem

wyboru Sciezki zycia .

Pani [wa Tabisz zaznaczyra, ze wyb6r kierunku ksztalcenia musi nastqpi6 juz na poziomie

gimnazjum.

Pan Leslaw Cuprys stwierdzil, ze mozliwosd odbycia jednomiesiqcznego stazu nie bQdzie

miala znacz4cego wplywu na wyb6r szkoly zawodowej, bo najwazniejsza bpdzie dla ucznia

mozliwosi znalezienia pracy. Cho6 podkeSlil, ze kazda forma wsparcia jest potzebna i ten

projekt iest bardzo oczekiwany pzez Srodowiska nauczycielskie, rzenieSlnik6w i u,lzni6w.

Zaproponowal odej6cie od dyskusji na temal poliryki edukacyjnej panstwa.

Pani Erva Tabisz zauwazyla, ze nie powstawaly niepubliczne uczelnie techniczne ponie$az

wymagaj4 odpowiednio uysokiego poziomu inwestowania pienigdzy. Obecnie jest

naglosniony temat zamykania szk6l podstawowych, a nikt siQ nie przejmuje, ze w szkoly
zawodowe muszq by6 odpowiednio wyposazone, np. laborato a szkoly albo sprzqt z kt6rego
korzysta mlodzie2.

Pan Leslaw CnpryS zaznaczyl, ze temat dotyczecy szkolniclwa zawodowego j€ist zbyt

szeroki z punktu rvidzenia cel6w spotkania Podkomitetu. Wystosowal propozycjE zaploszenia

czlonk6w PKM na spotkanie Wojew6dzkiej Rady Zatrudnienia i rozpoczqcia lozm6w
z burmistrzami i w6jtami lub organizacji spotkania zwiqzanego z tym tematem.

Fan Konrad Fijolek poinfomowal, ze wniosek zintegrowania PKM z Wojew6dztri4 Radq
Zatrudnienia zostal przyjEty i podsumowal dyskusjQ puentq 2e,,mamy nadziejq, ze reforma
szkolnichva, kt6rajest planowana bQdzie sprzyjala naszemu projektowi, a nasz proiekt bqdzie
wsoiera6 refome".
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Pani Gra2f,'na Dytko podzigkowala za dyskusjg i poprosila o przedstawienie informacji
o stanie rcalizacji projektu systemowego z Poddzialania 8.1.4 ,,Przewidywanie zmiauy
gospodarczej" wdrazanego w Wydziale Informacji Statystycznej i Analiz.

Pan Marcin Dygoi przedstawil prezentacjg, w tJ4n stronQ intemetowg uruchomion4 dla
Projektu wraz z ciekawymi hformacjami dot. zrealizowanych juz badan zwiqzarlych
z rcgionaln).rn rynkiem pracy: mportem ,,Analiza trend6w rozwojowych seLtom uslug
rlnkowych w 2010 r.", 3 raportami w mmach opracowania wlasnego -,,Aaaliza sytuacji na
r],rku pracy wojew6dztwa podkaryackiego", 3 raportami w mmach opmcowania ,,Rarking
zawod6w deficyowych i nadwyzkowych w wojew6dztrvie podkaeackim", raportem
z analizy efektlunoici program6w rynku pracy.

W zwiqzku z brakiem p)4ai dol przedstawionych infonnacji Pani Graiyna Dytko
zaproponowala przej6cie do nas4pnego punktu posiedzenia.

6. Dzialania RO EFS Wojew6dztwa Podkarpackiego w 2012 r.;

Pani Gra2yna Dytko poinfomowala czlonk6w PKM PO KL o nowych dzialaniach
Regiomlnych OSrodk6w EFS z Wojew6dztwa Podkarpackiego w 2012 roku. Przedstawila
r6wnie2 priorytety na 2012 r. (w tym grupy defaworyzowane na rynku pracy) ktore maj4 byi
objQte wspaxciem O6rodk6w. Zrm6cila uwagq rra nowatorskie rozwi{zanie przyjEte jedynie
przez WUP w Rzeszowie (i uzgodnione z 4 ROEFS-arni w woj. podkarpackm) polegaj4ce na
wsparciu insq4ucji, organizacji w zakresie pr2ygotow).wania ich do skladania projekt6w
szczeg6lnie dla os6b w wieku 50+ i os6b niepelnosprawnych. ROEFS-y zatrudai4
(finansowanych z puli IP) Lider6w ds. os6b 50+ i Lider6w ds. os6b niepehrosprawnych
kt6rych zadaniem bEdzie aktyrvizacja Srodowisk lokalnych, diagnozowanie rzeczyrristych
potzeb i problem6w os6b niepelnosprawnych i 50+, makslmalne zmobilizowanie lokalnych
insqtucji i organizacji pozarz4dowych do skladania projekt6w oraz korzystania z pomocy
szkoleniowej i doradczej EFS. Szczeg6lowa ifllofitracja przedstawiona zostala w prezentacji.
Do tej czQsci posiedzenia nie zgloszono pytaf.

7. Uwagi i wnioski
Nie zostaly zgloszone Zadne dodatkowe wnioski oraz uwagi formalne.

8. Zakofczenie
Wobec wyczerpania temat6w stanowi4cych przedmiot X posiedzenia PKM
Wiceprzewodnicz4ca podzigkowala czlonkom za udzial w posiedzeniu i dyskusji
mer',torycznej. Zasygnalizowala ponadto, 2e w marcu odbpdzie sig posiedzenie Regionalnej
Sieci Tematycznej - celem dokonania oceny stategii wdftlzania projektu irmowacyjnego dot.
modelu dla insq'tucji rynku pracy przy obsludze os6b 50+. Zaprosila czlonk6w PKM do
udzialu w RST.
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Protokolo wala:
Joanna Chobak
Sekletalz PKM PO KL

Zal4cznki.
1. Prezentacja nt. zmian w Planie Dzialania na 2012 r. dla Pdorytetu VII PO KL.

2. Prczanl^cja nt, z$tlan w Planie Dzialania na 2012 r. dla Priorletu VI PO Kf.

3. Uchwala rr 23 PKM PO KL Wojew6dztwa Podkarpackiego z dfia 22 lltlr,go 2ll2r.
w sprawie pozgwnej rekomendacji zmian Plan6w Dzialania ta rok 2012 dla Pliorltetu
Yl Rytek pracy otwdrty dla wszystkich i dla Pdort4etu VII Prcmocia integracii spolecznei
w ramach Programu Operacyjnego Kapital Ludzki.
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